
В статье автор поднимает ряд проблем, связанных с отсутствием 

региональных органов конституционного контроля и механизма исполнения их 

решений. Особое внимание автор обращает на то, что состояние 

конституционной законности в Российской Федерации во многом зависит от 

исполнения решений конституционных (уставных) судов субъектов Российской 

Федерации. 

Автор вносит конкретные предложения, направленные на решение поставленных 

проблем, отдельно выделяя предложения по разрешению проблемы 

конституционно-правовой ответственности за неисполнение, ненадлежащее 

исполнение решений конституционных (уставных) судов субъектов Российской 

Федерации. 

 

In article the author declares a number of the problems connected with 

absence of regional bodies of the constitutional control and the 

mechanism of execution of their decisions. Author paid a special 

attention for the condition of the constitutional legality in the Russian 

Federation mostly depends on execution of decisions of the constitutional 

(charter) courts of entities of the Russian Federation. 

The author offers the specific solutions for the declared problems and 

highlights solution for the problem of constitutional and legal 

responsibility for non-execution or inadequate execution of decisions of 

the constitutional (charter) courts of entities of the Russian 

Federation. 

 


